

Title (en)

Stay for windows or doors comprising a stay-casing adjustable in the longitudinal axis of the upper cross beam of the frame.

Title (de)

Ausstellvorrichtung für Fenster oder Türen mit einem in der Längsachse des oberen Flügelrahmenholms verstellbaren Scherengehäuse.

Title (fr)

Dispositif de déflecteur pour fenêtres ou portes comprenant un boîtier pour le compas, réglable dans l'axe longitudinal de la traverse supérieure du cadre.

Publication

EP 0054213 A2 19820623 (DE)

Application

EP 81110001 A 19811130

Priority

DE 3047246 A 19801216

Abstract (en)

1. An extension device for windows or doors in which the movable door or window portions are rotatable about a vertical axis and can be tilted about a horizontal axis, comprising a scissor arm (1) which is connected to the fixed frame and at the end towards the movable door or window portion, to a scissor housing (7), wherein mounted slidably in the housing (7) is a locking bar (22) provided with a locking member (20) which engages behind a locking roller (24) of the scissor arm (1) in the rotational and the closure position of the fitment, and wherein the housing (7) is adjustable by means of an adjusting means relative to a mounting (10) which is fixed in the frame of the movable door or window portion, on the longitudinal axis thereof, characterised in that the mounting (10) has a mounting block (13) which extends through an opening (14) in the upper wall (4) of the housing (7) and which is provided with a screwthreaded bore for receiving an adjusting screw (15), the head (16) which is provided with a polygonal recess therein, of the adjusting screw, form-lockingly extends through an additional opening (17) in the upper wall of the housing (7), said additional opening being connected to the first-mentioned opening, and said wall is provided with a further opening (18) for inserting an actuating tool into the polygonal recess.

Abstract (de)

Die Ausstellvorrichtung für Drehkipfenster oder Drehkipptüren weist einen Scherenarm 1 auf, der mit einem Ende am Blendrahmen und flügelseitig an einem Scherengehäuse 7 im Punkt angelenkt ist. Der Scherenarm ist flügelseitig mit einem Zusatzlenker 2 ausgerüstet, der über ein Niet 3 drehbar an der oberen Wandung 4 des Scherengehäuses gelagert ist. Das Scherengehäuse 7 ist zu einem am Flügelrahmen festgelegten Lager 10 in seiner Längsachse verstellbar. Das Lager weist einen durch eine Aussparung der oberen Wand 4 des Scherengehäuses 7 sich erstreckenden Lagerbock 13 auf, der zur Aufnahme einer Stellschraube mit einer Gewindebohrung versehen ist. Der Kopf 16 der Stellschraube ist mit einem Innenmehrkant ausgerüstet und ist formschlüssig in einer Aussparung 17 der oberen Wand 4 angeordnet, die mit einer Aussparung 14 für den Lagerbock verbunden ist. Die Wand 4 ist mit einer weiteren Aussparung 18 zur Einführung eines Betätigungswerkzeuges in den Innenmehrkant des Schraubenkopfes 16 ausgestattet. Durch diese Gestaltung des Scherengehäuses und der Verstellmittel ist eine relativ große Justiermöglichkeit bei guter Zugänglichkeit der Verstellmittel gegeben.

IPC 1-7

E05D 15/52

IPC 8 full level

E05F 11/12 (2006.01); **E05C 17/04** (2006.01); **E05C 17/32** (2006.01); **E05D 15/52** (2006.01)

CPC (source: EP)

E05D 15/5205 (2013.01); **E05Y 2900/148** (2013.01)

Cited by

EP0538586A1; EP0622511A3; BE1005397A3; KR101242798B1; KR101230686B1

Designated contracting state (EPC)

AT CH FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0054213 A2 19820623; **EP 0054213 A3 19830223**; **EP 0054213 B1 19850508**; AT E13212 T1 19850515; DE 3047246 A1 19820715; DE 3047246 C2 19881124; DK 154904 B 19890102; DK 154904 C 19890612; DK 555081 A 19820617; JP H033790 B2 19910121; JP S57123376 A 19820731; NO 154141 B 19860414; NO 154141 C 19860723; NO 814287 L 19820617

DOCDB simple family (application)

EP 81110001 A 19811130; AT 81110001 T 19811130; DE 3047246 A 19801216; DK 555081 A 19811215; JP 20023881 A 19811214; NO 814287 A 19811215